

خبر صحفي من الهيئة العامة للجمارك

الجمارك وقطر ستيل توقعان

مذكرة تفاهم لوضع الضوابط والإجراءات لتقييد صادرات خردة الحديد (السكراب) خارج الدولة

الدوحة - 22 أكتوبر 2025

وقّعت كل من الهيئة العامة للجمارك وشركة قطر للحديد والصلب (قطر ستيل) مذكرة تفاهم تهدف إلى التعاون المشترك لوضع الضوابط والإجراءات لتقييد صادرات خردة الحديد (السكراب) خارج دولة قطر، بما ينسجم مع القوانين والأنظمة المعمول بها.

وقّع المذكرة كلّ من السيد/ أحمد يوسف السهل، مساعد رئيس الهيئة لشؤون المنافذ الجمركية، والسيد/ عبدالرحمن علي العبدالله، العضو المنتدب والرئيس التنفيذي لشركة قطر للحديد والصلب (قطر ستيل)، وذلك بمقر الهيئة وبحضور عددٍ من مديري الإدارات والمسؤولين من الجانبين.

وتعكس هذه المذكرة حرص الجانبين على تعزيز التكامل بين الجهات الحكومية والقطاع الصناعي لحماية الموارد الوطنية ودعم الصناعة الوطنية، واستدامة سلاسل التوريد، فضلاً عن تنظيم تداول خردة الحديد والالتزام بمتطلبات الشفافية والمسؤولية في التعاملات التجارية.

كما أكّد الطرفان أن هذا التعاون المشترك سوف يساعد على رفع كفاءة الإجراءات الرقابية ذات الصلة، وتعزيز الالتزام بالقوانين واللوائح الجمركية، بما يدعم تنافسية القطاع الصناعي والأهداف الاقتصادية للدولة.



Customs and Qatar Steel sign a MoU to establish controls and procedures to regulate and restrict the exports of iron scrap

Doha – October 22, 2025

The General Authority of Customs and Qatar Steel Company (Qatar Steel) have signed a **Memorandum of Understanding (MoU)** aimed at collaborating to establish controls and procedures for regulating and restricting the export of iron scrap which will contribute significantly **to reduce illegal shipments** out of the State of Qatar, in accordance with applicable laws and regulations.

The MoU was signed by **Mr. Ahmed Yusuf Al-Sahl, Assistant President of the Authority for Customs Ports Affairs**, and **Mr. Abdulrahman Ali Al-Abdulla, Managing Director and CEO of Qatar Steel**, at the Authority's headquarters in the presence of several department directors and officials from both sides.

This MoU reflects the commitment of both parties **to enhance integration between government entities and the industrial sector to safeguard national resources, support national industry and maintain supply chain sustainability**. Furthermore, this partnership contributes **to regulating the trade of iron scrap and ensuring compliance with transparency requirements and responsibility in commercial transactions**.

Both parties also emphasized that this cooperation would help to **improve the efficiency of relevant control procedures and enhance compliance with customs laws and regulations**, thereby supporting the competitiveness of the industrial sector and the country's economic goals.